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Az országba

Az elsõ Budapesten – Az újév elsõ fõvárosi babája a Szent Mar-

git Kórházban született nulla óra húsz perckor. A 2250 gramm súlyú,

48 centiméteres Tünde Rozália keresztnévre hallgató kislány és 29

éves anyukája egyaránt jól van. A mamát szombaton késõ este mentõ

vitte kórházba, és a magzatot császármetszéssel segítették világra. A

kislánynak már három testvére van.

Kevesebb volt – Petárdázás miatt 44 feljelentést tettek az elmúlt

24 órában a rendõrök és összesen 1400 illegális pirotechnikai eszközt

foglaltak le. Az idén nagyságrendekkel kevesebb petárdázás volt, mint

a korábbi években. Petárdázással összefüggésben hét sérülés történt,

ebbõl kettõ súlyos, mindkettõ Miskolcon. Egy férfi kezében felrob-

bant a tûzijáték és három ujját amputálni kellett, egy 12 éves fiú pe-

dig a szeme környékén sérült meg, de a látása feltehetõleg nem káro-

sodott.

A legjobb év – 2005-ben rekordévet zárt a turizmus, a becslések

szerint az év végére az összesített vendégéjszakák száma elsõ alka-

lommal lépi át a 19 milliós határt – adta hírül Kolber István regioná-

lis fejlesztésért és felzárkóztatásért felelõs tárca nélküli miniszter. Mind

a külföldi, mind a belföldi vendégforgalom erõsödött, s a szállásdíj-

bevételek kétharmada a külföldi vendégforgalomból származott. Fe-

rihegyen az év elsõ tíz hónapjában hétmillió utast regisztráltak, ez

másfélmillióval több az elõzõ évinél. Az idén elfogadott nemzeti tu-

rizmusfejlesztési stratégia a nemzeti szintû prioritások közé emeli az

egészség-, az örökség-, és a kongresszusi turizmust. Jövõre a tervek

szerint az idegenforgalom 3-4 százalékkal bõvül.

Új lakók – Több mint száz erdei fülesbagoly költözött egy szege-

di panel-lakótelep fáira: a kolónia várhatóan február-március végéig

együtt marad, akkor majd fészket keresnek maguknak – közölte a

Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület Csongrád Megyei

Csoportjának szakértõje. Lovászi Péter ornitológus elmondta: erre a

bagolyfajra jellemzõ, hogy egyedei

kolóniában együtt telelnek; korábban

a temetõkertek örökzöldjein gyûltek

össze, de templomtornyokban és mag-

házakban is szoktak tanyázni a hideg

évszakban. A szakember szerint a ma-

gasabb hõmérséklet miatt költöztek be a baglyok a városba, a hideg

ugyanis elviheti egy-egy állománynak akár a felét is.  A hívatlan ven-

dégektõl nem kell félni, mert nem terjesztenek betegséget.

Nyomáscsökkenés – Az Oroszország és Ukrajna közötti gázár-

vita és az orosz gázcsapok elzárása után Magyarországon bekövetke-

zett nyomáscsökkenés hatására a MOL Rt. felszólította nagyfogyasz-

tóit, hogy hétfõtõl gáz helyett olajat használjanak. A cég kommuniká-

ciós igazgatójának közleményébõl az derült ki, hogy hétfõtõl 25 szá-

zalékkal kevesebb földgáz érkezett Magyarországra. “A lakossági

igények kielégítéséhez szükséges gázmennyiség rendelkezésre áll a

MOL tárolóiban. Ebben a vonatkozásban korlátozásra nincs okunk”

– közölte Ferencz I. Szabolcs.

Most sem sikerült – Még mindig nem történik semmi Lothar

Matthäus labdarúgó szövetségi kapitány ügyében, az MLSZ-elnök-

ségi ülése ugyanis határozatképtelen volt: a testület létszáma a szö-

vetség december 21-i közgyûlésén – lemondásokat követõen – 14-rõl

9-re csökkent, s ketten nem jöttek el a megbeszélésre. Az MLSZ hon-

lapja szerint az országos utánpótlás-programról, az OTP-MOL Bozsik

Labdarúgó Akadémia szponzori szerzõdéseinek meghosszabbításá-

ról és a 2012-es Európa-bajnokság megrendezését célzó pályázati

munka folytatásáról tárgyalt volna a testület. Egy hónapon belül is-

mét közgyûlést kell tartani, és döntést kell hozni a könyvvizsgálói

jelentésrõl, amely a szövetség gazdálkodását vizsgálta. E szerint Lothar

Matthäus szövetségi kapitány két év alatt összesen 250 millió forin-

tot kapott – az összeg nagyobb részét különbözõ szerzõdéseken ke-

resztül –, míg a válogatott menedzserének, Pellady Péternek a cége

74 millióval gazdagodott. A szakvezetõ szerzõdése december 31-én

lejárt, jövõjérõl az elnökségnek kell dönteni.

Helyreállt a nyomás – Helyreállt a szokásos nyomásszint az Oro-

szországból Ukrajnán keresztül Magyarországra érkezõ gázvezeték-

ben – közölte a Gazdasági és Közlekedési Minisztérium hétfõn este.

Eközben Kóka János az Országgyûlés Gazdasági Bizottságának össze-

hívását kezdeményezi egyebek mellett egy hosszú távú energetikai

stratégia kidolgozása érdekében. A Mol Rt. elnök-vezérigazgatója

szerint az elmúlt napok történései rávilágítottak arra, hogy Európá-

ban nincs Magyarországnál kiszolgáltatottabb helyzetben lévõ ország,

mert az energiaellátásnak nagyon nagy része származik a gázból, és

gyakorlatilag ennek 90 százaléka Oroszországból érkezik. Ennek az

energiaforrásnak jelenleg nincs semmilyen alternatívája.

A megyébe

Az elsõ Békéscsabán – Békéscsabán, a Réthy Pál Kórház és

Rendelõintézet szülészeti osztályán köszöntötte Békés megye leg-

ifjabb polgárát (2006. elsõ újszülöttjét), ifj. Szabó Zoltánt és édes-

anyját Varga Zoltán, a megyei közgyûlés elnöke és Molnár László

szocialista országgyûlési képviselõ. Egyúttal jelképesen átadták a

bébikötvényt, az új állami támogatás elsõ példányát. Varga Zoltán

elmondta, hogy az új támogatás célja az esélyegyenlõség megte-

remtése a pályakezdés, családvállalás során. A kötvénybõl szár-

mazó pénz 18 évesen válik hozzáférhetõvé, realizálódik a gyer-

mekek részére. Molnár László szocialista honatya örömét fejezte

ki, hogy az újszülött Csabaszabadi fogyó lakosságát gyarapítja.

Orosházát köszöntötték – Az Orosházi Nyugdíjasok Érdek-

védelmi Egyesülete és Orosháza Barátainak Köre a település vá-

rossá nyilvánításának 60. évfordulója alkalmából emléktalálkozót

rendezett. Ott voltak a rendezvényen a szénhidrogénkincs felszín-

re hozásának egykori résztvevõi: az olajbányász szakszervezet ré-

szérõl Lukácsi István és az üvegipar egykori megalapítója, a 85.

születésnapját ünneplõ Szokup Lajos. Részt vettek az ünnepségen

egyetemi rektorok, professzorok, köztük dr. Krajkó Gyula, egykori

állami vezetõk, dr. Villányi Miklós nyugalmazott pénzügyminiszter,

dr. Bíró Ferenc, az Országos Tervhivatal akkori elnökhelyettese, Oros-

háza szülötte. Fetser János polgármester mellett a vendégek sorában

volt dr. Süle József és Sándor Antal tanácselnök.

A Bartók-év tervei – Gyulán, az önkormányzat közmûvelõdé-

si szaktanácsadó testületének ülésén tárgyaltak a 2006-os eszten-

dõ jeles zenei rendezvényeirõl. A megbeszélés résztvevõi hiányol-

ták a gyulai kulturális életbõl a magasabb zenei kultúra állandó

jelenlétét, elsõsorban az októberi zenei világnap eseményein. A

régen népszerû filharmóniai koncerteken ma nincs megfelelõ lét-

számú közönség. A Bartók-évben egy nagyrendezvényt szervez-

nek, középpontjában a zeneszerzõ

megyei és gyulai kötõdése áll. Java-

soltak gyûjtésekbõl könyvkiadást, és

felhívták a figyelmet a Bartók-em-

lékmû és -szobor méltatlan állapo-

tára.

Idõsek köszöntése – A korábbi esztendõk hagyományaihoz hí-

ven Fábián Zsuzsanna polgármester a geszti testület képviseleté-

ben az elmúlt év végén is köszöntötte a legidõsebb helyi lakoso-

kat. Az egyedülállók egyenként 3 ezer forintos, a házaspárok 5

ezer forintos ajándékkosarat vehettek át a település vezetõjétõl.

Fábián Zsuzsanna Tárnok Jánosnét, Bakos Istvánt és feleségét

Bakos Istvánnét, Ötvös Györgynét, Erdei Lajost, Dalmi Benjámint,

Bagdi Sándort, Bíró Jánost, Kiss Lajosnét, illetve Tárnok Ferencnét

kereste fel otthonában.

Okányban is emelkedett – Januártól Okányban is emelkedett

a kommunális adó éves összege. A szilárd burkolatú utakkal ellá-

tott utcákban lévõ lakások tulajdonosai a tavalyi évi 6 ezer 200

forint helyett 6 ezer 700-at, a szilárd burkolattal nem ellátott ut-

cákban 4 ezer 800 helyett 5 ezer 100, a lakatlan lakóingatlanok

után évi 3 ezer 600 helyett 3 ezer 850, az adóköteles telek után

pedig 1600 forintot kell fizetniük a helybeli lakóknak.

Magyarbánhegyes fejlõdéséért – Magyarbánhegyesen rend-

kívüli testületi ülésen köszöntötte Szokola Béla polgármester – a

település címerével ellátott ajándékkal – az aktív szakmai és tár-

sadalmi munkát végzõ Szikszai József háziorvost, volt képviselõt,

illetve a nyugalmazott Józsa Lajos volt tanácselnököt.

Mezõhegyes kitüntetettjei – Mezõhegyes képviselõi ünnepi

testületi ülésen búcsúztatták az óévet. Értékelték az éves munkát,

s ekkor nyújtották át a város közszolgálatáért alapított kitünteté-

seket is. Elsõ alkalommal Spániel Józsefné dr. címzetes fõjegyzõ

és Tóth Józsefné matematika-fizika szakos tanár vehette át a meg-

tisztelõ címet. A kitüntetést a közigazgatásban, a kultúra, a sport

és az oktatás területén a még aktív, munkában levõk és kiemelke-

dõ teljesítményt nyújtók elismerésére alapította az önkormányzat.

Viszonylag nyugodtan – A számos riasztás ellenére nem sok

komoly esethez kellett kivonulniuk december utolsó napján a Bé-

kés Megyei Rendõr-fõkapitányság munkatársainak. A térségben két

súlyosabb baleset történt, és ötvenkilenc alkalommal riasztották

az ügyeletet petárda használatának alapos gyanúja miatt. Az ese-

tek nagy többségében a hívások tévesnek, valótlannak bizonyul-

tak. A bejelentõk ugyanis gyakran nem kellõképp informáltak a

pirotechnikai eszközökkel kapcsolatban. A tévedéseket legtöbb-

ször az okozta, hogy sokan nem tudták, az engedélyezett tûzijá-

tékok is hangrobbanással járnak.


